
 

 

Krajská ODS říká NE fúzi nemocnic Zlínského kraje 
Podle ODS nejsou naplněny tři základní předpoklady, za kterých by fúze byla možná. 

  
ZLÍN (25. 6. 2018) - Klub krajských zastupitelů za ODS podpořil na schůzi Zastupitelstva Zlínského kraje stažení bodu 
týkajícího se návrhu záměru fúze nemocnic ve vlastnictví Zlínského kraje (Krajské nemocnice T. Bati a. s., 
Uherskohradišťské nemocnice a. s., Kroměřížské nemocnice a. s. a Vsetínské nemocnice a. s.). Pokud by bod nebyl 
stažen, hlasovali by zastupitelé ODS proti návrhu. Důvodem je priorita při stabilizaci krajské nemocnice, zatím 
nevyčerpané synergie personálního koncernu nemocnic a scházející komplexní ekonomická analýza fúze. 
  
„Plně si uvědomujeme, že krajské zdravotnictví transformaci potřebuje, máme však poněkud odlišný pohled na to, jakým 
způsobem by měla probíhat, zejména s ohledem na pořadí priorit a také s ohledem na to, aby byl celý postup 
v jednotlivých fázích plně pod kontrolou vlastníka,“ uvedl krajský předseda ODS Ing. Stanislav Blaha s tím, že krajská 
ODS vytýčila tři základní předpoklady, jejichž naplnění by umožnilo případnou fúzi krajských nemocnic v budoucnu. 
  
1. Zřejmá stabilizace a jasná strategie v případě Krajské nemocnice T. Bati a. s. 
Prvořadým úkolem nového vedení Krajské nemocnice T. Bati a. s. byla její ekonomická stabilizace. Je pravda, že už 
nyní existuje řada pozitivních signálů o zlepšování situace. Považujeme však za odpovědné, vyčkat na hospodářské 
výsledky roku 2018 (tedy prvního celého účetního období pod novým vedením), aby bylo zřejmé, že je nemocnice dobře 
řízena, že je její provozní hospodaření v pořádku a že existuje jednoznačná střednědobá strategie, řešící otázku 
v minulosti vytvořené kumulované ztráty, obrovského vnitřního dluhu a nepříliš dobré efektivity krajské nemocnice. 
Obáváme se, že příprava na fúzi by tyto důležité úkoly zcela zastínila a upozadila, což nechceme připustit, protože je 
považujeme za prioritu při řízení krajského zdravotnictví. 
  
2. Dosažení maxima synergií v personálním koncernu nemocnic 
Podporujeme spolupráci nemocnic vlastněných Zlínským krajem ve všech oblastech. Není to jen úzká medicínská 
spolupráce, ale řadu synergií lze hledat mezi podpůrnými činnostmi.  Společný nákup léků, zdravotnického materiálu a 
přístrojů, stejně jako vyjednávání se zdravotními pojišťovnami, to jsou jen nejmarkantnější příklady, ale synergie lze 
hledat i v celé řadě dalších řídících a podpůrných činností. Jsme však přesvědčeni, že doposud jsme dokázali využít 
synergický potenciál existujícího koncernu jen zčásti a zastáváme proto názor, že teprve poté, až budou všechny 
benefity, které spolupráce v rámci koncernu umožňuje nastaveny a plně čerpány, potom je na místě uvažovat o hlubší 
integraci jednotlivých nemocnic. 
  
3. Podrobná ekonomická analýza všech dopadů fúze 
Rozhodnutí o fúzi společností s celkovým obratem 5 miliard korun je rozhodnutím zásadním. Odmítáme jej učinit, pokud 
jako podklad pro toto rozhodnutí nemáme komplexní ekonomickou analýzu, která by řešila všechny dopady fúze. 
Zejména schází vyčíslení úspor, které by fúze přinesla, schází také jasnější představa o dalším postupu zdravotních 
pojišťoven po fúzi, nejsou zřejmě vyčísleny skutečně transakční náklady, dopady do stability jednotlivých nemocnic 
v rovině ekonomické, personální i organizační, schází jasná představa o tom, jakým způsobem budou jednotlivé 
nemocnice řízeny. 
  
„Cestu, kterou vidíme my k ozdravení krajského zdravotnictví je komplexní stabilizace Krajské nemocnice T. Bati a. s. 
společně s nalezením a realizováním všech synergií, které personální koncern krajských nemocnic umožnuje. To jsou dle 
našeho názoru dostatečně náročné úkoly nejméně na nejbližší dva roky a teprve po jejich splnění bychom si dokázali 
představit zpracování komplexní analýzy, která by ukázala, zda hlubší integrace jednotlivých nemocnic může přinést další 
benefity,“ uzavírá postoj krajské ODS předseda Blaha. 


